



October 12, 2007

Latest News

Index

- [Moving Closer to Employment Security](#)
- [Ministry of Labor and Social Security: Labor Security Surveys Will Soon Begin in 20 Cities Nationally](#)
- [Lawyers Acting for Rural Laborers Create a New Legal Assistance Model](#)
- [A Trafficked Baby Can Be Legally Registered in a New Home After RMB 20,000 in Fines Have Been Paid -- The New Emerging Difficulties of Combating Trafficking in Babies](#)

《反拐新闻文摘》目录

- [向就业安全感靠拢](#)
- [劳动和社会保障部：全国 20 个城市即将开展劳动保障调查](#)
- [农民工律师创新法律援助模式](#)
- [交两万罚款贩婴可合法落户--打击贩婴出现新难题](#)

Article in Brief

Moving Closer to Employment Security

Full text: <http://www.gongyishibao.com/jrxw.asp?newsid=67&act=jrxw>

China Philanthropy Times, October 2007: According to the figures provided by the Ministry of Labor and Social Security, over the next few years the number of people seeking employment will remain at more than 24 million people nationally. However, under the current economic conditions, only 11 to 12 million positions will be available annually. Hence, the supply of labor will sharply outweigh the demand for labor.

The concurrent operation of the “Employment Contract Law” and the “Employment Promotion Law” from January 1 next year was based on the goal of improving the employment balance. The responsibility of the government in employment promotion will become more transparent, while the rights and interests of workers will receive more effective protections. Through changes in the systems, laws and other arenas, it is believed job security will be like a smile that accompanies everyone.

[\(Go Back to Top\)](#)

Ministry of Labor and Social Security: Labor Security Surveys Will Soon Begin in 20 Cities Nationally

Full text: <http://gov.people.com.cn/GB/6226068.html>

Legal Daily, 6th September 2007: The Ministry of Labor and Social Security has decided to begin surveys on the basic conditions of labor security of city and town residents as well as rural laborers in 20 cities around the nation from 11th to 20th October.

These surveys were designed to clarify the following conditions for town residents and rural laborers in order to formulate and improve policies relating to labor security: employment and unemployment, participation in social security, employment contracts, working hours and the payment of wages, and so on.

[\(Go Back to Top\)](#)

Lawyers Acting for Rural Laborers Create a New Legal Assistance Model

Full text: <http://www.zgnmg.org/zhi/mtgz/3txt.asp?id=146>

Workers' Daily, 8th September 2007: When it was established 2 years ago, the Beijing Rural Laborers Legal Assistance Centre made the promise of "providing rural laborers with professional, effective and free legal services". China presently has more than two hundred million rural laborers and the protection of their rights and interests also directly affects the lives of at least six hundred million peasants. Nationally, it is understood that 20 organizations have been established following the model of the Beijing Rural Laborers Legal Assistance Centre, and there will be more lawyers joining the teams that provide free legal services to rural laborers in the future.

[\(Go Back to Top\)](#)

A Trafficked Baby Can Be Legally Registered in a New Home After RMB 20,000 in Fines Have Been Paid -- The New Emerging Difficulties of Combating Trafficking in Babies

Full text: http://news.xinhuanet.com/newscenter/2007-09/20/content_6757613.htm

Report from Shandong Province, 20th September 2007: On 6th September of this year, Nanjing railway police announced that they have cracked a huge case of trafficking in babies, "Case 5.25". They have arrested 47 suspects and rescued 40 babies and infants.

This case reveals that domestic gangs of traffickers in babies have already cast off their original, individual forms and have evolved into a sophisticated body that undertakes organized trafficking, selling and transporting crimes. In Yunnan, there are even women who have already agreed with traffickers to become pregnant and sell their babies to make a profit.

In addition, after the parents of an "adopted" baby have paid a certain amount of social child support to the local government, the child can be registered for permanent residence.

This formation of a baby trafficking "industry" gives the police new difficulties when tackling these kinds of criminal activities.

[\(Go Back to Top\)](#)

向就业安全感靠拢

全文: <http://www.gongyishibao.com/jrxw.asp?newsid=67&act=jrxw>

劳动和社会保障部提供的数据显示,今后几年,全国城镇每年需要就业的人数仍将保持在2400万人以上,而在现有经济结构下,每年只能供给1100万至1200万个岗位,劳动力供大于求矛盾十分尖锐。……

明年 1 月 1 日同期施行的《劳动合同法》和《就业促进法》正是基于促进就业和谐的目的诞生的，政府在就业中的职责被明确化，普通劳动者的就业权益得到了更加有效的保护，相信通过制度、法律等层面的不断努力，就业安全感会像一个寻常微笑一样伴随人们身边。（公益时报 新闻 2007. 10）

[\(返回“目录”\)](#)

劳动和社会保障部：全国 20 个城市即将开展劳动保障调查

全文：<http://gov.people.com.cn/GB/6226068.html>

本报北京 9 月 5 日讯 记者朱磊 劳动和社会保障部日前下发通知，决定自 10 月 11 日至 20 日在全国 20 个城市开展城镇居民和农民工劳动保障基本情况调查。

据悉，此次调查旨在摸清城镇居民和农民工在就业失业、社会保险参保、劳动合同签订、工作时间和工资发放等方面的情况，为制定和完善劳动保障相关政策提供依据。

（《法制日报》2007 年 09 月 06 日）

[\(返回“目录”\)](#)

农民工律师创新法律援助模式

全文：<http://www.zgnmg.org/zhi/mtgz/3txt.asp?id=146>

“不仅为农民工提供专业高效的法律服务，而且全免费”——这是北京市农民工法律援助工作站 2 年前成立时作出的承诺。目前，我国有 2 亿多农民工，这些农民工的权益保障如何又直接影响到至少 6 亿以上的农民生活。据了解，目前全国已有 20 个省照北京市农民工法律援助工作站的模式成立了农民工法律援助机构，将有更多的农民工律师加入到为农民工提供免费法律服务的行列中来。（工人日报 2007-9-8）

[\(返回“目录”\)](#)

交两万罚款贩婴可合法落户----打击贩婴出现新难题

全文：http://news.xinhuanet.com/newscenter/2007-09/20/content_6757613.htm

山东报道, 2007 年 09 月 20 日: 今年 9 月 6 日，南京铁路警方宣布侦破“5·25”特大贩婴案，抓获 47 名犯罪嫌疑人，解救 40 名婴幼儿。

案件显示，国内的贩婴团伙已摆脱最初的个体形态，演变成一个集拐、卖、运、销组织化犯罪的高级形态，在云南，甚至有产妇已开始向人贩预约怀孕，卖出婴儿获利。

同时，“收养”婴儿的父母向当地政府交纳一定社会抚养费后，便可为婴儿落户。

贩婴“产业”的形成，给警方打击此类犯罪行为提出了一个新难题。

[\(返回“目录”\)](#)

~ * ~ *

For more information about other UNIAP trafficking news digests, please contact the following:

- UNIAP Regional news digest: uniap.mekong@un.or.th
- UNIAP Cambodia news digest: stephanie.lee@undp.org
- UNIAP China news digest: weiguowu@public.un.org.cn
- UNIAP Lao PDR news digest: phimmasone.thongphataysack@undp.org
- UNIAP Myanmar news digest: ayhtut.uniapmm@undp.org

UNIAP Thailand news digest: uniap_thai@un.or.th
UNIAP Vietnam news digest: uniapvietnam@vnn.vn

Publication of the information herein does not constitute an official endorsement or approval by the United Nations Inter-Agency Project against Human Trafficking in the Greater Mekong Sub Region China. The views, opinions, and validity of information expressed are solely the responsibility of the original source.

If you have been sent this News E-Digest by a colleague and would like to subscribe, send an email with the word 'Subscribe' in the subject line to uniapchina@yahoo.com.cn. If you do not wish to receive further messages from UNIAP China Team, please notify us by replying to this message and typing "unsubscribe" in the subject line.

Previous editions of UNIAP China News E-Digest can be found in our Website: <http://uniap.law.pku.edu.cn>

If you have any human trafficking news/ advocacy/ events/ others that you would like to circulate via the UNIAP China News Digest, please send your submissions and your contact detail to this email address.

UNIAP China Office

Address: Room 210, Building 4, No. 28 Donghousiang, Andingmenwai,
Beijing 100011, P.R. China
Tel: (+ 86 10) 6420 3307, 6420 1671
Fax: (+ 86 10) 6420 3115
Email (general): uniapchina@yahoo.com.cn
Website: <http://uniap.law.pku.edu.cn> , and www.no-trafficking.org

~ * ~ *

本刊所登消息并不代表 UNIAP 办公室的意见和观点，由原信息部门负责。

如您想预订，请回邮件至 uniapchina@yahoo.com.cn，注明预订即可。如果您不希望收到 UNIAP 提供的信息，请在回信中答复“不预订”。

往期的中国反拐新闻文摘可查寻 UNIAP 中国办公室（UNIAP China）的网址 <http://uniap.law.pku.edu.cn>

如果您有反对拐卖人口方面的信息、宣传资料或其他相关消息，希望通过我们的周刊与大家交流，请与我们联系。联系方式如下：

UNIAP 中国办公室

地址：中国北京安定门外东后巷 28 号 4 号楼 210 室
邮编：100011

电话: (+ 86 10) 6420 3307, 6420 1671

传真: (+ 86 10) 6420 3115

电子邮件 (办公室): uniapchina@yahoo.com.cn

项目网页: <http://uniap.law.pku.edu.cn> , and www.no-trafficking.org